
VESTSKOLENYT NR. 3, oktober 2023 
Kære børn og forældre! 

 

Hermed Vestskolenyt nr. 3, som denne gang er præget af 

portrætter af de mange afgående og nye kolleger og af de 

mange aktiviteter, efteråret altid byder på. 

 

Rigtig god læselyst 

Mvh Team Vestskolen 

 

 

 

 

 

 

 

 

NYT FRA LEDELSEN 
13. oktober:  
Skolernes motionsdag 
 

Uge 42 (14.– 22. okt.): 

Efterårsferie 

 

Uge 43 og 44  

(23. okt. - 3. nov.): 

Frivillig brobygning, 9. kl. 

 

20. dec. 2023 - 3. jan. 2024: 

Juleferie 

Kalenderen 

Team Vestskolen, fra venstre: Pernille, Tim, Stinne og Erik. 

Sundhed og fællesskab 
Med en netop overstået sundhedsuge bobler hverdagen fortsat 
med god og positiv energi. På Vestskolen vil vi gerne gøre 
eleverne fagligt stærke. Men det ligger os også meget på sinde, at 
vi har en hverdag, der understøtter et skoleliv, der gør vores 
elever gode til at tage vare på sig selv og hinanden, både fysisk, 
socialt og personligt.  

Vi har i den forgangne uge arbejdet med sundhed i alle 
afskygninger. Kost, motion, søvn og førstehjælp. Side om side 
med bl.a. fællessang, seksualitet, grænser, psykisk sårbarhed og 
fællesskabets vigtighed for, at vi trives som mennesker.  

Skolefesten blev helt symbolsk på sidstnævnte. En skøn aften på 
begge matrikler, hvor vi mærkede vigtigheden af at være 
sammen om noget, sammen med nogen. Hvor vi mærker, at vi 
hører til. 

Af hjertet tak til alle jer, der kom og gjorde det til en god aften i 
fællesskabets tegn.  

Om lidt er det efterårsferie. Der hvor vi skal mærke, at vi hører til 
hos vore nære.   

 

Med ønsket om en god efterårsferie til alle, store og små. 

Pernille, Tim, Erik og Stinne 

 
PS: Hvis der er noget, I  bliver nysgerrige på, som vi med 
fordel kunne tage op og fortælle om, så giv os endelig et hint. I 
finder os her.  

I ”gamle dage” havde man kartoffelferie, 

hvor vi nu holder efterårsferie. Mange 

boede på landet, kartoflerne skulle op og 

børnene skulle hjælpe. 

 

Det er der ikke så mange, der har brug 

for i dag, men æblerne er modne.  

Her er valgfags-madholdet på æblejagt i 

Økologiens Have. Æblerne blev til most, 

pizza, marmelade og dessert. 

https://vest-skolen.aula.dk/kontakt/skolens-ledelse


Personalenyt 
RASMUS SØE, 35 ÅR, NY LÆRER PÅ SKOVBAKKEN 

Rasmus er uddannet fra Aalborg Lærerseminarium i 2014 med linjefagene 

dansk, musik og samfundsfag. Han har arbejdet et år på et opholdssted i 

Nordjylland og seks år på Gødvad Efterskole i Silkeborg, inden han blev ansat 

på Vestskolen. 

Musik fylder meget i Rasmus' liv, og inden han begyndte på lærerstudiet, 

brugte han tiden på at spille musik og være på højskole i Testrup - naturligvis 

med musik som linjefag. Rasmus spiller guitar, trommer, bas og keyboard og 

er ofte ude at spille til firmafester og kongresser i forskellige bands - primært 

det, der hedder Petrols. Han har også et lille firma, hvor han indspiller musik. 

Det var også musikken, der var medvirkende til, at Rasmus valgte at 

uddanne sig som lærer. 

- Jeg tænkte, at det var godt at have en uddannelse, der hænger lidt 

sammen med det, jeg ellers laver, og jeg kan rigtig godt lide at undervise, for det er jo en art 

performance ligesom musikken, og jeg kan godt lide at inspirere til den selvstændige fordybelse, siger 

Rasmus, der på Skovbakken er blevet dansk- og klasselærer i 7. c og desuden underviser i musik, 

idræt, engelsk og kristendom. 

Rasmus bor på Trøjborg i Aarhus og har kæreste og en datter på tre år. Den sparsomme fritid bruger 
han på familien, musik og - som han siger -  "af nødvendighed" lidt træning. 

ANDERS JUHL LEHMANN, 34 ÅR, NY LÆRER PÅ SKOVBAKKEN 

Allerede inden han begyndte på studiet, arbejdede Anders i vuggestue, 

børnehave, SFO og fritidsklub, og han har med egne ord altid være god til 

børn. Han var dog et smut omkring ergoterapeutuddannelsen, inden han 

besluttede at blive lærer.  

Fysisk udfoldelse har altid været en stor del af Anders' liv. Han har blandt 

andet dykket rigtig meget, og har i det hele taget været omkring mange 

sportsgrene. 

Derfor var det også oplagt at han - foruden matematik og fysik/kemi - valgte 

idræt som et af linjefagene på seminariet. På Skovbakken 

underviser Anders dog ikke i idræt, men i matematik, fysik/kemi og biologi i udskolingen. 

Anders blev færdig som lærer i 2017 og kommer fra et job som på Vrigsted Efterskole, hvor han i seks 

år arbejdede med ordblinde unge. Han har desuden en ekstrauddannelse i at arbejde med elever, der 

har svært ved at lære matematik.  

Privat bor Anders i Solbjerg sammen med Anne, som også er lærer og underviser i dansk og engelsk 
på 10. klasse centeret i Skanderborg. Sammen har de en dreng på tre og en pige på et år. I fritiden 
bruger Anders tiden på styrketræning og "langsomt" løb, men også guitarspil og magic-kort er blandt 
interesserne. 

SIGRID SLÅTTVIK, 25 ÅR, NY LÆRER PÅ SKOVBAKKEN 

Når Sigrid Slåttvik skal beskrive sig selv og grunden til, at hun blev lærer, er 

det interessen for sprog, hun først nævner - dernæst det kreative. Sigrids 

linjefag er tysk, engelsk og billedkunst, og på Skovbakken underviser hun i 

begge sprog på 6. årgang og i billedkunst i 7. klasse. 

Sigrid kommer fra Skive, hvorfra hun også er uddannet som lærer for et år 

siden. Interessen for sprog og for lærergerningen har hun fra sin mor, der 

underviser på læreruddannelsen og HF i Nr. Nissum. 

Fritiden bruger Sigrid gerne på familien, på at male eller træne. Sigrid var 

gymnast i mange år, og deltog i konkurrencer fra hun var otte til hun blev 16 

år. I dag er gymnastikken lagt på hylden til fordel for lidt styrke- og 

pulstræning eller bare en gåtur.  

Sigrid er flyttet til Odder, hvor hun håber på sigt at flytte sammen med kæresten, der er smed og lige 

nu arbejder på en maskinstation i Australien. 



- Jeg har haft et skønt og 
privilegeret arbejdsliv 
 
Skolens mest trofaste cyklist, 

Finn Hummelshøj Lauridsen, 

har parkeret skoletasken og er 

gået på efterløn efter 23 år på 

Vestermarken.  

Finn har været med fra 

Vestermarksskolens spæde 

begyndelse i 2000, da der kun 

var et A-hus i en mudderpøl på 

en mark i udkanten af Odder  

og hvor man lånte Saloparkens 

legeplads, når det var 

frikvarter.  

- Jeg havde jo allerede på det 

tidspunkt mange år på bagen 

som lærer, men tænkte, at det 

kunne være spændende at 

være med til at starte noget op 

helt fra bunden og arbejde i 

noget, hvor de fysiske rammer 

var i orden, siger Finn, der blev 

uddannet lærer i 1982.  

Og pionérarbejde var det.  

De 16 lærere og pædagoger 

havde stor indflydelse på både 

undervisning og indretning af skolen, og faggrænserne var mere flydende end i dag, så lærerne 

havde timer i SFO'en og pædagogerne i klasserne.  

Et væsentligt element i undervisningen dengang var emneugerne med "Skriptoriet", "Atelieret" og 

"Eksperimentariet", hvor alle på skolen i fire uger arbejdede intensivt med et emne, som kunne være 

alt fra "Odder" til "Skolen i gamle dage" eller "Astrid Lindgrens forfatterskab". Da Astrid Lindgren var 

på tapetet, var Finn selvfølgelig Emil fra Lønneberg, som hejste lillesøster Ida op i flagstangen. Ida 

var datter af en kollega, og havde selvfølgelig klatresele på, da hun blev hejst to-tre meter op i 

luften.  

Finn er som nævnt uddannet i 1982 med idræt, bilologi og sløjd som linjefag, men underviste de 

først mange år som lærer primært i dansk. Sådan skulle det dog ikke være på Vestermarksskolen, 

for her manglede man en matematiklærer, og skolelederen hev fat i Finn, der lod sig overtale mod at 

få et årskursus i matematik.   

Forud for tiden i Odder, var Finn ansat på skolen i Assentoft ved Randers, så på Møllevangsskolen i 

Aarhus (af to omgange) og på Gellerupskolen (nu Sødalskolen) i Brabrand.   

- Jeg har været glad for alle de skoler, jeg har været på, og føler, at jeg har haft et rigtig spændende 

og privilegeret (arbejds)liv, siger Finn, der er taknemmelig over selv at kunne beslutte at gå på 

efterløn.  

Selvom Susanne derhjemme i Mårslet stadig har tre arbejdsår tilbage, er Finn ikke det mindste 

bekymret over, hvad han skal få tiden til at gå med.  

- Der er så mange interesser, jeg gerne vil bruge mere tid på - jeg skal i gang med at spille golf, står 
også gerne på ski og fisker. Endelig er der familien med blandt andet tre børnebørn og en stor 
venneflok, som tæller mange helt tilbage fra min barndom i Thy. Jeg tænker, at jeg indimellem står 
op som jeg plejer og cykler med Kristian (kollega) til Odder. Så vil jeg vinke pænt farvel, når vi når 
skolen, og fortsætte min cykeltur til hvor jeg nu har lyst at tage hen den dag. 

PERSONALENYT 



Hans tog ikke realen med, men helt skidt er det ikke gået 

Det er de færreste beskåret at få 

Dronningens Fortjenstmedalje, men sådan 

en har Hans Glud Flytkjær, som efter over 

40 år på Skovbakkeskolen/Vestskolen i 

Odder, nu er gået på pension. 

Medaljen fik han sidste år lige op til jul, og i 

sommer var han i hovedstaden for at takke 

Hendes Majestæt Dronning Margrethe. Tre 

meget mindeværdige minutter for Hans. 

Selv om Hans har tilbragt hele sit voksen- 

og arbejdsliv i det østjyske, er det en sindig 

vestjyde, der nu er gået på pension. 

Opvokset i bibelbæltet mellem Skjern og 

Tarm, men i en grundtvigiansk familie med 

en far, der var brugsuddeler og en mor, der 

var lærer. I gymnasiet lige en årgang for 

ung til at høre med i Gnags-slænget, men 

det var Peter AG & Co, der spillede til 

festerne. 

Efter studentereksamen tog Hans et halvt år 

i kibbutz i Israel, og mens han var der, fik 

han sin søster til at sende en ansøgning for 

sig til Silkeborg Seminarium. Så klappede 

fælden. Hans begyndte på seminariet som 

bare 20-årig i 1975, og selv om han set i 

bakspejlet måske nok synes, at han skulle 

have taget realen med, inden han begyndte 

på uddannelsen, gik det jo helt pænt endda.  

Efter aftjent værnepligt i civilforsvaret, 

flyttede Hans i kollektiv i Aarhus og var 

kortvarigt cykelvikar der, inden han kom til 

Skovbakkeskolen, hvor han har undervist i 

engelsk, idræt, historie, samfundsfag, og 

kristendom. Han har også haft mange timer 

i specialklasser. Undervejs flyttede han med 

kollektivet til Laven Stationsby, så turen til 

Odder var lidt snørklet - først cykel til Ry, så 

tog til Skanderborg og lift med kollega 

herfra til Odder.  

Mens Hans boede i Laven, mødte han sit livs 

Susanne. Sammen tog de ud at rejse i Asien 

et halvt år, og hjemme igen flyttede de 

sammen i Aarhus. To børn og fem år senere 

tog de orlov, pakkede bilen og kørte rundt i 

Frankrig, Spanien og Portugal et halvt år. 

Siden har de boet i Malling, hvorfra Hans 

ikke så sjældent har cyklet på arbejde. 

 - Det har været fantastisk at være lærer og privilegeret at få lov at være tæt på unge mennesker, 

der udvikler sig. Tænk, at jeg i dag spiller oldboys fodbold med og mod mange af dem, jeg 

underviste, da jeg var ung lærer. Det giver noget helt specielt i relationen, når man kender barnets 

far eller mor, siger Hans, som altid har bestræbt sig på at skabe den gode relation og hele tre gange 

er blevet kåret som "årets lærer" af afgangseleverne.  

PERSONALENYT 



Berejst tysklærer går på pension 

Pia Otto, som netop er gået på pension, er en sproglig kapacitet ud over det sædvanlige.  

Der står Schweiz i fødselsattesten, så med fra hjemlandet har hun både tysk og fransk + engelsk og 

syv års latin fra undervisningen. Derudover taler Pia hollandsk, tok pisin (sproget i Papua Ny Guinea) 

og dansk. Spansk er hun også godt i gang med at lære. 

Vejen til Danmark 

og undervisning 

på Skovbakken, 

har været lang og 

snørklet og 

skyldes i høj grad 

Pias mand, Ton, 

der er antropolog. 

De to mødtes i et 

tog mellem 

Maastricht og 

Basel 3. august 

1979 kl. 14.30, og 

det sagde så 

meget "bang", at 

de blev de gift på 

samme dato og 

klokkeslæt fem år 

senere. 

Parret har boet i 

Holland, Papua Ny 

Guinea og 

Australien. Efter 

en ferie i Danmark 

søgte og fik Ton et 

professorat på 

Aarhus 

Universitet, og de 

i 1996 flyttede til 

Danmark med deres to små døtre. 

- Jeg plejer at sige, at jeg er schweizer, gift med en hollænder og mor til to danske piger, siger Pia, 

der taler hollandsk med mand og børn og dansk, når svigersønnerne er med. 

Pia er uddannet lærer fra Schweiz og har arbejdet som sådan alle de steder, familien har boet, og har 

blandt andet bedrevet skoleforskning i Papua Ny Guinea og undervist lærere i didaktik og pædagogik 

på James Cook University i Cairns, Australien.  

I Danmark har Pia, inden hun kom til Skovbakken i 2002, arbejdet i Låsby.  

På Skovbakken har Pia undervist i tysk, fransk, geografi, dansk som andet sprog og madkundskab, og 

hun har undervejs arbejdet både som teamkoordinator, konstitueret leder af udskolingen og som 

vikar. Sideløbende med arbejdet tog Pia i 2010-11 en master i professionsudvikling. 

- Det har været fantastisk at arbejde som lærer. Jeg har altid elsket at undervise, for det er et job, 

hvor man har en enestående mulighed for at præge og udvikle mennesker og følge dem gennem 

længere tid, siger Pia, som glæder sig til at fordybe sig i familiens næste generation - første 

barnebarn er på vej til december. 

Foruden familien, hvoraf en stor del befinder sig i Schweiz og Holland, regner Pia med fremover at 
bruge tid på musik, læsning ... og måske lære endnu et sprog. Og så er der også sommerhuset i Thy 
- et område, der indbyder til lange ture på cykel og til fods. 

PERSONALENYT 



 

SE MIN SKOLE 
Ture, musik og fest 

Odder Garden på besøg på Vestermarken. 

Sundhedsuge. 

Skolefest. 

Tour de Vestermarken. 

Bæst på Skovbakken. 

4. y på lejrtur til Dyngby. 

8. d i Dronningens København. 

7. årgang på tur til Tunø. 

Skolefest. 

Sundhedsuge. 

Skolebestyrelsen 

For tiden er skolebestyrelsen 
meget optaget af byrådets  
økonomiske besparelser på børn
- og ungeområdet i kommunen.  

 

Vi kender endnu ikke omfanget 
og betydningen for vores skole, 
men vi arbejder som  
forældrerepræsentanter på at 
gøre kraftigt opmærksom på de 
mulige uheldige konsekvenser. 

 

Vi har taget initiativ til en fælles 
kampagne sammen med de  
andre folkeskoler i kommunen, 
og vi har lavet et budskab for 
Vestskolen specifikt.  

 

I vores budskab skriver vi bl.a., 
at Vestskolen samler  
lokalområdet i det vestlige  
Odder, og at vi er særligt opta-
get af at lykkes som den store 
almene skole.  

 

Vestskolen gør blandt andet me-
get for at variere undervisnin-
gen, så skolen bliver god for alle 
børn, bl.a. ved at prioritere to 
voksne i nogle af timerne. Det er 
til gavn for mange forskellige 
elevtyper - og dermed alle  
klasser. Mulighederne for at  
bygge stærke fællesskaber, 
f.eks. ved at inddele elever i 
grupper, er også effektivt.  

 

Vi skriver til politikerne, at vi 
frygter, at indsatser som disse er 
de første, der kan være truede 
med de varslede besparelser.  

 

Vi forsøger os således med en 
saglig tone, men også en skrap 
påpegning af problemerne i de 
foreslåede prioriteringer. Vores 
børn og skolen skal holdes så 
skadefri som muligt.  

 

 

Venlig hilsen 

Niels Kier Rye, 

Formand og far til Halfdan i 1. y 

Nyt fra 



SE MIN SKOLE 

Kunsten at fortælle en 

historie med streger 

Vi har igen haft besøg af 

tegneserieforfatter Christine 

Reinwald, som i løbet af bare tre 

dage lærte eleverne på 

Vestermarkens mellemstrin at 

fortælle en historie med bare 

syv billeder.  

Historierne (zimes) blev udgivet 

i små hæfter. 

Siden sidst 
 

 

 

 

 

 

 

Afd. Skovbakken  
Holsteinsgade 43, 8300 Odder 
Tlf: 87 80 36 00 
 
Afd. Vestermarken 
Vennelundsvej 95,  
8300 Odder 
Tlf: 87 80 34 84 

SFO, Skovbakken:  

29 22 27 97 

SFO, Vestermarken: 

A-huset: 24 86 55 64 

C-huset: 23 30 37 69 

 

Redaktion: 

ane.dybdahl@odder.dk 

Følg os på Facebook 

Nye valgfag med nye lærere 

9. årgang har i år fået tre nye valgfag at vælge imellem: 

“Boldspil”, “Musik, kultur og identitet” og “Privatøkonomi og 

aktier”.  

Det er tre af skolens nye lærere, Anders, Rasmus (begyndte hos 

os august) og Lars (har været hos os et år), der har holdene. 

 

Kreativt frikvarter 

Et frikvarter med voldsom aktivitet og lydniveau kan godt være 

hårdt.  

 

Nogle gange har man bare brug for, at der kommer ro på, og 

derfor har vi siden sommerferien tilbudt eleverne på Skovbakken 

et kreativt frikvarter, hvor de kan lave noget kreativt eller spille et 

spil.  

Inspirationen har vi hentet i ”craft psychology”, som I kan læse 

mere om her. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anders Juhl 

Lehmann, 

Rasmus Søe 

og Lars Brød-

sted Christi-

ansen står for 

de tre nye 

valgfag. 

https://www.facebook.com/Vestskolen
https://annekirketerp.dk/craft-psykologigammel/teorien-bag-craft-psykologi

